## 社團法人中華民國國立臺灣師範大學物理系系友會系友獎助學金申請須知

107 年 1 月 28 日第五屆第二次理監事會議修正後通過 113 年 9 月 9 日第七屆第三次理監事會議修正後通過

- 一、 設立宗旨:獎助母系優秀或清寒學生,以鼓勵母系學生勤奮向學。
- 二、經費來源:本獎學金的經費來源為「社團法人中華民國國立臺灣師範大學物理系系友會」 之系友共同捐款。
- 三、 申請資格:物理學系學士班及碩、博士班學生。
- (一)學士班:學業平均成績需達 GPA3.38 以上,家境清寒檢附證明者之學業 平均成績達 GPA2.90 以上。
- (二)碩士班:具有從事學術研究潛力者或歷學年各學期學業平均成績達 GPA3.38(含)以上。
- (三)博士班:具有從事學術研究潛力者或歷學年各學期學業平均成績達 GPA3.38(含)以上。

### 四、 金額及名額:

- (一)學士班:每學期辦理一次,每名金額新臺幣 5,000 元,以 16 名為原則。
- (二)碩士班:每學年辦理一次,每名金額新臺幣 10,000 元,以 2 名為原則。
- (三)博士班:每學年辦理一次,每名金額新臺幣 20,000 元,以 1 名為原則。 本獎學金核 定的金額及名額依各年度經費狀況調整。
- 五、 申請期程:每學期公告申請日期,將申請表件繳至物理學系辦公室。

#### 六、 申請應備文件:

- (一) 申請表
- (二) 歷年成績單
- (三) 清寒證明或其他有利審查之相關資料
- (四) 碩、博士班另請檢附指導教授推薦信
- 七、 獎學金審核:學士班獎學金由本會理事長及物理學系導師會議審核,碩博士 班獎學金 由本會理事長及物理學系研究生事務委員會審核。
- 八、 得獎者需提供約 150 字的感言,以供母系布告欄張貼。
- 九、 本須知如有未盡事宜,本會保留變更及修改之權利。

# Application Guidelines for the Physics Department Alumni Association Scholarship

Approved at the Second Meeting of the Fifth Board of Directors on January 28, 2018, as amended Approved at the Third Meeting of the Seventh Board of Directors on September 9, 2024, as amended

- I. Purpose: To provide scholarships to outstanding or financially disadvantaged students from the parent institution, encouraging them to pursue their studies diligently.
- II. Funding Source: This scholarship is funded by donations from alumni of the Physics Department Alumni Association of National Taiwan Normal University.
- III. Eligibility: Students enrolled in the Department of Physics, including undergraduate, master's, and doctoral programs.
  - (1) Undergraduate: A GPA of 3.38 or higher is required. Applicants from financially disadvantaged backgrounds who provide proof of academic achievement must achieve a GPA of 2.90 or higher.
  - (2) Master's Program: Applicants with potential for academic research or whose semester GPA of 3.38 or higher.
  - (3) Doctoral Program: Applicants with potential for academic research or whose semester GPA of 3.38 or higher.

#### IV. Amount and Quota:

- (1) Bachelor's Program: Awarded once per semester, NT\$5,000 per applicant, based on a minimum of 16 applicants.
- (2) Master's Program: Awarded once per academic year, NT\$10,000 per applicant, based on a minimum of 2 applicants.
- (3) Doctoral Program: Awarded once per academic year, NT\$20,000 per applicant, based on a minimum of 1 applicant. The amount and number of scholarships approved will be adjusted based on annual funding availability.
- V. Application Period: Application dates will be announced each semester. Please submit the application form to the Department of Physics Office.
- 6. Required Documents:
- (1) Application Form
- (2) Transcripts
- (3) Certificate of Financial Aid or other relevant documents that may facilitate the application process
- (4) For Master's and Doctoral programs, please also submit a letter of recommendation from your advisor.
- 7. Scholarship Review: Undergraduate scholarships will be reviewed by the Association's President and a meeting of Physics Department faculty members. Master's and Doctoral scholarships will be reviewed by the Association's President and the Physics Department Graduate Affairs Committee.
- 8. Award recipients must provide a 150-word statement of appreciation for the award, which will be posted on the parent institution's bulletin board.
- 9. The Association reserves the right to amend or modify any matters not covered in these instructions.